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Spørgsmål: 

”Er ministeren enig med sin forgænger hr. Thor Möger Pedersen, når han udtaler, at 
indførelsen af sukkerafgiften var en fejl?”

Svar:

Jeg skal for god ordens skyld gøre opmærksom på, at der ikke er indført en sukkerafgift. 
Der er derimod tale om, at regeringen i finanslovsaftalen for 2012 aftalte med Enhedslisten 
at udvide afgiftsgrundlaget for chokoladeafgiftsloven, så der i større omfang kommer afgift 
på fødevarer med et højt indhold af tilsat sukker. Det er denne udvidelse, som endnu ikke er 
gennemført, der også kaldes for sukkerafgiften.

Jeg er enig med min forgænger i, at det har vist sig at være mindre hensigtsmæssigt at ind-
føre sukkerafgiften. Regeringen har da også tidligere meldt ud, at man gerne ser, at såvel 
fedtafgiften, som den tidligere regering indførte, som den aftalte sukkerafgift begge bort-
falder, hvis det er muligt at finde finansiering hertil.


